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رئیس جمهور با محکوم کردن جنایات صهیونیست ها 
علیه مردم غزه، روحیه سلحشوری جوانان مبارز فلسطینی 
را امتداد راه انقاب اســامی دانســت و گفــت: اقتدار و 
عظمتی که امروز در جریان های مقاومت فلســطین دیده 
می شــود، نتیجه استکبارســتیزی و روحیه خودباورانه ای 

است که انقاب اسامی ایران در منطقه به ارمغان آورد.
ســید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در دیدار با جمعی از 
خانواده های شهدا با تسلیت ایام سوگواری حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع( و محکوم کردن جنایات صهیونیست ها علیه 
مردم غزه، خاطرنشــان کرد: این بیــداری مردم و جوانان 
در منطقه به برکت خون شهدا است. صهیونیست ها مردم 
بی دفاع غــزه و اعضای جهاد اســامی را ترور می کنند و 

جهاد اسامی نیز پاسخ آن ها را می دهد.
رئیس جمهور با یادآوری جنایات متعدد صهیونیست ها 
علیــه مردم غــزه، تاکید کرد: مردم امروز فلســطین را با 

گذشته آنان مقایسه کنید، در گذشته نگاه مردم فلسطین 
به میزهایی همچون کمپ دیوید، شــرم الشــیخ و پیمان 
صلح اســلو بود امــا امروز در مقابل ظلم صهیونیســت ها 
مبارزه می کنند و ابتکار عمل بدســت جوانان فلســطینی 
افتاده اســت. این روحیه مقاومت به برکت خون شهدای 

جنگ تحمیلی و مدافع حرم است.
آیت الله رئیســی همچنین با ابراز خرسندی از دیدار با 
خانواده های شهدا، گفت: هیچ کاری برای بنده دلنشین تر 
از همنشینی با خانواده شــهدا نیست زیرا شما اهل حرم 
انقاب اسامی هســتید و عزیزان خود را تقدیم کردید تا 
این انقاب نه فقط برای ساختن ایران آباد که برای تحقق 

تمدن نوین اسامی، قدرتمندتر شود.
رئیس جمهور با گرامیداشــت تاســوعای حسینی، به 
مرور وقایع تاریخی این روز پرداخت و با اشاره به دو واقعه 
»محاصره لشــکر امام حسین )ع(« و »رد امان نامه توسط 

ابالفضل العباس«، اظهار داشــت: پیروی از ولایت، تاسی 
به حضرت عباس )ع(، ایســتادگی، نه گفتن به دشــمن، 
مقاومت و امیدبخشی به ملت در سلوک تمامی شهدا اعم 

از شهدای دفاع مقدس و شهدای مدافع حرم قرار داشت.
آیت الله رئیسی در ادامه نبرد جانانه شهدای مدافع حرم 
با جریان های تروریستی در منطقه را نمونه ای از تاسی به 
فرهنگ عاشــورا خواند و تصریح کرد: حقیقتا این شهدا با 
ایستادگی خود شر دشــمن را دفع کردند و اجازه ندادند 
داعش به ناموس مردم دســت درازی کند و با از بین بردن 
این جریان تروریســتی، نه فقط برای کشورمان که برای 

منطقه امنیت به ارمغان آوردند.
رئیــس جمهور همچنین با اشــاره به نقــش آفرینی 
شــهدای مدافع حــرم در برقراری امنیت مراســم عظیم 
اربعین گفت: هیچ مراسمی بر روی زمین به شکوه اربعین 

حسینی وجود ندارد.

رئیســی در بخش پایانی سخنان خود با تاکید بر اینکه 
خانواده شــهدا بهترین عزیزان خود را از دســت دادند تا 
ارزش هــا، دین و قرآن زنده بماند، اظهار داشــت: خانواده 
شــهدا همچون حضرت زینب کبری)س( مصیبت عزیزان 
خود را تحمل نمودند و امروز نیز رســالتی زینبی به عهده 
دارند. باید این پرچمی که توسط شهیدان به خانواده شهدا 
سپرده شده برافراشــته بماند و نباید اجازه داد این پرچم 

دچار تزلزل شود.
پیش از ســخنان رئیس جمهور، مادر شهیدان خالقی 
پور، مادر شهید حمید اســدالهی، همسر شهید چگینی، 
همســر شهید محســن فرامرزی، همسر شــهید مسعود 
عســگری، مادر شهید محمد حسین محمدخانی و همسر 
شهید مدافع وطن جواد تیموری نیز به نمایندگی از خانواده 
شهدا ضمن بیان ویژگی های شخصیتی شهیدان، دغدغه و 

مسائل خود را با آیت الله رئیسی در میان گذاشتند.

رئیسی در دیدار با جمعی از خانواده های شهدا:

روحیه سلحشوری جوانان فلسطینی و یمنی امتداد راه انقلاب است

آیت الله ســروش محاتی در آخرین گفتار، از سلسله 
گفتارهای خود با موضوع »جامعه منکرزده«، حذف تصویر 
ســنگ قبر زنان بدپوشــش در بهشــت زهرا را مطابق با 
موازین شرع ندانست و گفت: برخوردهای خارج از موازین 
شرع سبب گسترش فســاد در جامعه می شود. به گزارش 
خبرنگار شــفقنا این اســتاد دروس خارج حوزه علمیه قم 
تصریح کرد: اگر بخواهیم منکر را بر اساس اهمیت انتخاب 
و بر اســاس آن جامعه را مورد ارزیابــی قرار دهیم کافی 
اســت که به نهج الباغه مراجعه کرده و شاخصه های لازم 
را برای ارزیابی منکرات اجتماعی استخراج کنیم. هرکسی 
که با منطق این کتاب آشــنا باشد می داند که ریشه اصلی 
مفاسد اخاقی، اجتماعی و دینی »فقر« است. لذا حضرت 
به فرزند خود فرمودنــد:» فقر اختافات را در جامعه زیاد 
و درگیــری ایجاد کرده و عقل و خرد را خاموش و دین را 

نابود می کند«.
آقای ســروش محاتی گفت: حضرت امیر)ع( با اینکه 
خودشــان صاحب قدرت و حکومت است، شجاعانه وضع 
جامعه را از نظر اقتصادی نقد کرده و به ریشه یابی مسائل 
می پردازند و می فرمایند: »اضْرِبْ بطَِرْفکَِ حَیْثُ شِئْتَ مِنَ 
لَ نعِْمَهَ  النَّاسِ، فَهَلْ تبُْصِرُ إلَِاّ فَقِیــراً یکَُابدُِ فَقْراً، أوَْ غَنِیّاً بدََّ
الَلهّ کُفْــراً«. منکراتی که امروز در نــزد برخی از متدینان 
اهمیت پیدا کرده، در کام حضرت امیر علیه السام دیده 

نمی شود.
وی به حساســیت های ایجاد شــده بر پوشش زنان در 
جامعه امروز ایران اشــاره کرد و گفت: لباس نشان دهنده 
نوع فرهنگ انســان اســت. کمی ها و کاستی هایی در این 
حوزه وجود دارد و در چند دهه اخیر این ضعف ها گسترش 
پیدا کرده و جامعه ما از این جهت دچار مشــکل اســت و 
مســیری را طی می کند که برای هیچ کســی خوشایند و 
قابل دفاع نیست؛ اما در کنار این منکر، منکر دیگری وجود 
دارد و آن، نوع مواجهه با منکر اول اســت؛ یعنی بخشی از 

نهی از منکر های امروز، مصداق منکر است.
این اســتاد دروس خارج حــوزه علمیه تصریح کرد: در 
جامعه ما دو نوع نگرانی وجود دارد، عده ای نسبت به منکر 
اول نگرانی دارند و عده ای نگران منکر دوم هستند. گروهی 
از دســته اول منکر دوم را نمی بینند و گروهی از آنانی که 
منکر دوم را می بینند نسبت به منکر اول اغماض می کنند. 
ما معتقدیم هر دو منکر هســت و نباید نســبت به آن ها 
چشم پوشی داشــت. اما روبرویی با منکر اگر دارای حد و 

حدود نباشد و در قالبی که شرع گفته اتفاق نیفتد، با وضع 
خطرناکی روبرو می شویم. نگرانی در برابر پوشش غیر قابل 
انکار است اما نگرانی دیگر این است که کسانی برای اصاح 
امور قدم به میدان بگذارند که با شــیوه های خود نتوانند 
مشکلی را حل کنند، بلکه فشار ها و تهدید ها افزایش پیدا 
کند و با نسلی که هر روز فاصله اش با موازین دینی بیشتر 

می شود روبرو شویم.
آقای ســروش محاتی گفت: در چند هفته گذشته که 
برخورد با بدحجابی شدت پیدا کرد، مسئولان بهشت زهرا 
اعام کردند ما هم به میدان آمدیم و با کســانی که عکس 
بدحجــاب را نصب می کنند برخورد می کنیم. اعام کردند 
که 97 سنگ قبر را با هماهنگی خانواده ها اصاح کرده ایم.
وی تصریــح کرد: نباید به اســم نهی از منکر از ضوابط 
شــرع خارج شد. چه کســی گفته عکسی که روی سنگ 
قبر کشیده می شود باید محجبه باشد؟ کدام فقیهی چنین 
فتوایی داده اســت؟ آیت الله اراکی می فرمودند در عکس 
اگر مفســده ای نباشد، رعایت حجاب لازم نیست. نامحرم، 
شخص است. اگر از این نظر نیز بگذریم، نشان دادن صورت 
فرد روی ســنگ قبر چه حرمتی دارد؟ با عنوان مبارزه با 
فســاد اخاقی، چه کار هایی را دنبال می کنیم؟ مقرراتی را 
که مبنای دینی ندارد اجرا می کنیم و از طرفی افرادی این 
مقــررات را دور می زنند و افرادی خارج از ضوابط ســنگ 
را دوبــاره نصب می کنند. هرکجا کــه حرکت غیرمنطقی 

کردیم، راه های فساد را باز می کنیم.
این اســتاد دروس خارج حوزه علمیــه گفت: برخورد 
طالبان با دختران افغانســتان در دانشگاه، جامعه، مدرسه، 
ادارت و کوچــه و خیابــان را همه دیده ایــم. گاهی این 
فرهنگ در ایران نیز استشــمام می شود. عده ای در اوایل 
انقاب درصدد تفکیک دختران از پسران در دانشگاه بودند 
و حضــرت امام این موضوع را جمع کرد. امروز برای اینکه 
قدرت اقدام عملی کنیم نداریم باید استدلال و منطق خود 
را بگوییــم و توضیح دهیم که آنچه اتفــاق می افتد دین 
نیست و به نام دین است و اگر هم دین باشد، دین طالبان 

و خوارج است.
وی تصریح کرد: نمی توان جلو موجی را که اینگونه دارد 
تا قبرســتان پیش می رود، با یک باتوم و گشــت ارشاد و 
گاز اشــک آور گرفت، اما این موج دائماً در جامعه در حال 
گسترش است و چون ریشــه های فکری و فرهنگی دارد، 
قهرا برخورد هــای فیزیکی نمی تواند در برابر آن تأثیرگذار 

باشــد و مشکل را حل کند. کما اینکه در طول چهل سال 
نتوانسته مشکل را حل کند. شرایط در جامعه ما در هر دو 
سوی این برخورد، تعجب انگیز است. از آن طرف نیز وقتی 
انسان می خواهد موازین دینی و بحث های منطقی و علمی 

را درباره پوشش مطرح کند، برخی بر نمی تابند.
سروش محاتی گفت: از همان سال های اول جمهوری 
اســامی این نگرانی بــه وجود آمد که چــون جمهوری 
اسامی ایجاد شده، زن ها باید به خانه و پستو برگردند. آن 
موقع آقای محمد هاشــمی رئیس صدا و سیما بود. سؤالی 
از حضرت امام درباره فیلم ها پرســید و گفت در برخی از 
فیلم ها زن هایی هستند که چهره و موی سر آن ها تا حدی 
باز است. در ورزش ها هم قسمتی از بدن مرد ها پیدا است. 
امام می گویند نظر نمودن به این فیلم ها اشــکال شــرعی 
ندارد و بسیاری از آن ها آموزنده است و پخش آن اشکالی 
ندارد. بعد فرموند کســانی که گریــم می کنند باید محرم 
باشند و اجنبی حرام است که چنین کاری را انجام دهد و 
دوم اینکه بینندگان از روی شهوت نظر نکنند. این مربوط 
به بینندگان اســت و هر فردی باید مواظب چشــم و روح 
خود باشــد. اگر فیلمی برای کسی لغزنده است آن را نگاه 
نکند. وی افزود: دو روز بعد، یک مقام رســمی به امام نامه 
می نویســد و می گوید واقعیت این است که تماشای بدن 
عریان ورزشکاران برای بسیاری از زنان و حرکات بسیاری 
از زنان در فیلم ها برای اغلب جوانان شــهوت انگیز اســت. 
درست بودن یا نبودن این وضع بحث فقهی نیست و آن را 
مفروض گرفته اند. در ادامه این مقام رسمی می پرسند آیا 

مسئولان صدا و سیما وظیفه دارند آنچه را که برای مردم 
شــهوت انگیز اســت پخش نکنند و ما هم باید منع کنیم 
یا کافی اســت که به مردم بگوییم با تماشای این فیلم ها 
هرکسی دچار شهوت می شــود به تلویزیون ما نگاه نکند. 
این سؤال اصاً مورد داشته است؟ مگر امام نفرموده بود که 
نگاه کردن به این فیلم ها اشــکال شرعی ندارد و پخش آن 
اشــکال ندارد و بعد فرمودند بینندگان از روی شهوت نگاه 
نکنند؟ مســئولیتی متوجه پخش نبوده است. امام دوباره 
می فرماید هرکسی که با تماشای فیل ها دچار شهوت شود 
باید اجتناب کند. این اســتاد دروس خــارج حوزه علمیه 
گفت: ما هم نگران هســتیم که وضع پوشش در جامعه ما 
دارای مشکات بیشتر و ناهنجاری های بیشتر شده و زمینه 
را برای مشکات اخاقی ایجاد می کند. و نگرانی دوم اینکه 
در این چهل ســال زمینه هایی برای تندروی و پیاده روی 
در این مسائل وجود داشته است. این اختصاص به برخورد 
فیزیکی هم ندارد. این فکر که آمیخته ای از تحجر اســت، 
مورد برخورد امام قرار می گیرد. اگر امام برخورد نکرده بود، 
وضع ما در جمهوری اســامی وضــع دیگری بود. نگرانیم 
کــه این ها به صحنه بیاید و جلو بســیاری از فعالیت های 
ســالم و شرعی را نیز بگیرد. وی تصریح کرد: نوع روبرویی 
ما با منکــرات می تواند هر روز به مشــکات ما بیفزاید و 
برخورد های غیر منطقی ســبب آســیب دیدن افراد شده 
و اعتقــادات به مبانی دین و انقاب نیز آســیب می بیند. 
رفتار هایی که بر اساس موازین فقهی موجه نیست توفیقی 

ایجاد نکرده و به ریشه ها نیز آسیب می زند.

فخرالسادات محتشــمی پور در گفت وگو 
با خبرنگار جماران درباره بازداشــت همسرش 
مصطفی تاجزاده گفــت: ما اینک در دوره ای 
خاص و  حســاس از تاریخ کشــورمان به سر 
می بریم. زمانی که نیاز اســت تا همه دلسوزان 
و  دغدغه مندان گردهم آمــده و راهکارهایی 
برای حل  مشکات و برون رفت از بحران های 
پرمخاطــره بیابند.  به فرجام رســاندن برجام 
برای رفع هرچه ســریع تر تبعات آن ضروری 
اســت و حل مشــکات و  چالش های متعدد 
داخلی و خارجی وجــود دارد که امروز بیش 
از هر زمان دیگری به همفکری و  همدلی نیاز 

داریم. 
وی افزود: خیلی عجیب است که  آقایان در 
چنین شرایطی به این نتیجه رسیده اند آقای 
تاجزاده را که منتقدی مصلح و مشــفق است، 
و  بایــد از نقطه نظراتش برای حل مشــکات 
موجود بهره ببرند، بازداشــت کنند. این شیوه 
تصمیم گیــری و اقدام پیــام خوبی به جامعه 
منتقل نمی کند بلکه بیشــتر نشانگر آشفتگی 

و اختــاف میــان تصمیم گیــران و  نهادهای 
امنیتی است.  فخرالســادات محتشمی پور با 
ابراز امیدواری نســبت به آزادی هر چه زودتر 
ســیدمصطفی تاجــزاده گفت: ما بــه دلیل 
بی خبری از وضعیت همسرم، به شدت نگران 
جانشان هســتیم. و انتظار می رود با تدبیری 
درســت، آقای تاجــزاده هرچه ســریعتر آزاد 
شــود. نیازی به عذرخواهی و دلجویی هم در 
این زمینه نیست و آقای تاجزاده همانطور که 
قباً هم چنین مطالبه ای نداشته، این بار نیز 

نخواهد داشت. 
 هیچ اطلاع دقیقی از محتویات 
پرونده تاجزاده و وضعیتش نداریم

وی همچنیــن دربــاره آخریــن وضعیت 
سیدمصطفی تاجزاده در زندان گفت: متاسفانه 
از شــامگاه ۱7 تیرماه تا به امروز، هیچ اطاع 
دقیقی از محتویات پرونده ایشان و  وضعیتشان 

نداریم. 
در حالی که این حق بدیهی افراد است که 
خود و وکایشان و همچنین اعضای خانواده، 

از وضعیت آنها خبر داشــته باشند. او با بیان 
اینکه اطاع رسانی درباره پرونده سیدمصطفی 
تاجزاده صرفا توســط برخی رسانه های خاص 
صورت می گیــرد، گفت: روند کنونی بســیار 
نگران کننده اســت. چرا کــه احتمالا پرونده 
ســازی هایی رخ می دهد و رونــد احضارها و 
بازداشت ها نیز پس از دستگیری آقای تاجزاده 
موید مســیر اشتباهی بوده که در پیش گرفته 

شده است. 
او گفت: در بازپرســی شــعبه دو دادسرای 
مقدس به من گفتند که کیفرخواســت آقای 
تاجزاده صادر شــده و پرونده در دادگاه است. 
همسرم پیشتر گفته بود اگر پرونده اش ظرف 
دوهفته به دادگاه ارســال نشــود، روزه داری 
اعتراضی خود را شــروع خواهــد کرد. حالا با 
اینکه پرونده ارسال شــده، اما هنوز دادگاهی 
برای ایشان تشکیل نشده است و با این وصف 
ایشان دو هفته است که معترضانه روزه دارند. 
وی افــزود: اتهامات اصلی آقــای تاجزاده 
همان انتقادات صریحشــان اســت و  مواردی 
که از قبل مطرح بــوده و اتهام تازه ای در کار 
نیســت. همســرم تاکنون هیچ بازجویی پس 
نداده و اعــام کرده تا به شــکایتش از دبیر 
شورای نگهبان رسیدگی نشود، در هیچ دادگاه 

شرکت نمی کند. 
فخرالسادات محتشمی پور گفت: مسلما به 
دلیل شــرایط ســنی، و  وضعیت بیماری های 
آقای تاجزاده و همچنین فصل تابستان، روزه 
داری مــداوم حتما برای ایشــان خطرآفرین 
اســت و آقایانی که چنین رفتار می کنند باید 

بدانند که نســبت به هرگونــه خطر احتمالی 
درخصوص سامت جسمانی همسرم مسئولند 
و  باید پاسخگو باشــند. او در پاسخ به اینکه آیا 
به غیر از مکالمه کوتاه تلفنی در روز عید غدیر 
صحبتی با همسر خود داشته است، گفت: اصل 
نگهداری آقای تاجزاده در ســلول انفرادی بی 
معناست؛ چرا که وقتی کســی از نظر آقایان 
پرونده داشته و اعام کرده است که در دادگاه 
شــرکت نمی کند، باید دادگاه اش را تشکیل 
می دادنــد و حکم خود را صادر می کردند و در 
نهایت ایشــان را برای »اجرای حکم«به زندان 

عمومی منتقل می کردند. 
تاجزاده گفت بازجویی 

پس نداده و نمی دهد
 همســر ســیدمصطفی تاجزاده ادامه داد: 
وقتی همســرم با من تماس گرفت، ده روز از 
بازداشتش گذشــته بود. آقای تاجزاده در آن 
تماس گفت: »بازجویی پس نداده و نمی دهد. 
در هیچ دادگاهی هم شرکت نمی کند مگر این 
کــه او را به زور ببرند و به آقایان هم گفته که 
دادگاهش باید ظرف دو هفته تشــکیل شود، 
در غیــر اینصورت روزه داری اعتراضی خود را 

شروع می کند.«
به تاجزاده دو اتهام را تفهیم کرده اند

 او بیان کــرد: به آقای تاجــزاده دو اتهام 
را تفهیم کــرده اند، یکی امضــای بیانیه ای 
اعتراضی مربــوط به اقدامات خشــونت آمیز 
نســبت به معترضین آبان 9۸ و دوم اجتماع 
و تبانــی به قصــد برهم زدن امنیــت، این ها 
ادعاهایی هستند که تحت عنوان موارد اتهامی 

علیه آقای تاجزاده مطرح کرده اند.
محتشــمی پور گفت: آقای تاجزاده از من 
درخواســت چند کتاب از آثار شهید مطهری 
داشتند که وقتی به ایشان گفتم این کتاب ها 
را چندبار خوانده ای؛ گفت: »کتاب دیگری به 
ایشان نمی دهند.« اما به هرحال ۲ کتاب دیگر 
هم برای همسرم تهیه کردم که نمی دانم آنها 

را به ایشان داده اند یا خیر؟
تاجزاده  بازداشت ســیدمصطفی  درباره  او 
گفــت: در صورت نگهداری آقــای تاجزاده در 
سلول انفرادی خصوصا پس از ارسال پرونده به 
دادگاه، این کار کاما غیرقانونی است. از سوی 
دیگر، هنوز هیچ صحبتی مبنی بر تبدیل قرار 
ایشان نه با ما و نه وکای مربوطه مطرح نشده 
اســت. وکا را نپذیرفته اند و می گویند باید از 
وکای تعیین شــده توسط خودشان استفاده 
شود. موضوعی که به طور حتم از سوی آقای 

تاجزاده پذیرفته نخواهد شد. 
 دیگر نمی دانیم که تاجزاده کجاست

 وی بیان کــرد: آقای تاجزاده در طول این 
یک ماه، تنها دو تماس تلفنی با من و مادرشان 
داشــته اســت. و با اینکه آقایان خواستندکه 
داروهای همســرم را برایشــان ببرم، ولی من 
نمیدانم اینک در چه وضعیتی به ســر میبرند. 
آقای تاجــزاده در آخرین مکالمه ای که با من 
داشــت، گفت که در بند دوالف اوین محبوس 
اســت، ولی امروز دیگر نمی دانیم که ایشــان 
کجاست؟ از این رو، نسبت به حفظ جان آقای 
تاجزاده احساس خطر می کنم و نسبت به حفظ 

سامتشان هشدار می دهم.

عضــو جامعه روحانیت مبارز با بیــان اینکه باید امر به 
معروف و نهی از منکر در مســائل اقتصادی از دولت شروع 
شود، گفت: اگر دستگاه های دولتی جوانب قانونی و شرعی 
در امور اقتصادی را رعایت کنند، مردم هم چه در مســائل 
اقتصادی و چه در مسائل اجتماعی بیش از پیش بر رعایت 

جوانب لازم، اهتمام خواهند داشت.
حجت الاســام و المســلمین حســین ابراهیمــی در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به سخنان اخیر رئیس جمهوری 
در زمینــه اراده مصصم دولت برای تحقق امر به معروف و 
نهــی از منکر در حوزه اقتصــادی و اجتماعی، اظهار کرد: 
سخنان آقای رئیس جمهوری درباره امر به معروف و نهی از 
منکــر در حوزه اقتصادی و بعد از آن در حوزه اجتماعی و 

اخاقی، نشان دهنده این است که مسائل اقتصادی و بهبود 
وضعیــت آن، در جامعه ما تا چه انــدازه ضروری و فوری 
اســت. وی افزود: لازم اســت در جامعه، چه کسبه و چه 
سرمایه گذاران و چه عامه مردم و به طور کلی همه افرادی 
که در جامعه به هر نحوی مشــغول فعالیت های اقتصادی 
هســتند، تذکر و توجهات لازم را در قالب امر به معروف و 
نهی از منکر در حوزه فعالیت خود دریافت کنند و همه در 
چارچوب وظایف قانونی و شرعی، فعالیت های اقتصادی را 
پیش ببرند. نظام سیاســی ما برپایه اسام است و در یک 
کشور اســامی نمی توانیم و نباید شاهد بی بندوباری های 
اقتصادی نظیر احتکار، گرانفروشی، سرقت، سوءاستفاده از 

بیت المال باشیم.

ابراهیمــی یادآور شــد: باید این تذکرها داده شــود و 
به کیفیت فعالیت اقتصادی در کشــور از ســوی نهادهای 
نظارتــی و قضایی کنترل کافی اعمال شــود تا جلوی این 
بی بندوباری ها گرفته شود، چراکه شاهدیم مسائل اقتصادی 

و مشکات حاصل از آن، با زندگی مردم چه می کند.
عضو جامعه روحانیت مبارز با اشاره به چگونگی امر به 
معروف و نهی از منکر در حوزه اجتماعی نیز اظهار کرد: در 
مسائل اجتماعی هم باید به موارد مختلفی را در نظر داشته 
باشیم تا هرکس هرکاری خواست انجام ندهد و بی توجه به 
شــرایط و مسائل مختلف نباشد. این محوری است که هم 
در مســائل اقتصادی و هم در مسائل اجتماعی باید مورد 
تاکید باشد و به آن عمل شود و وجود حساسیت در هر دو 

حوزه اهمیت دارد.
وی تصریح کرد: بنابراین ســخنان رئیس جمهوری در 
این زمینه بســیار به جاســت و البته می طلبد که این امر 
از خود دولت آغاز شــود تا شاهد موفقیت بهتر آن باشیم؛ 
چراکه متاســفانه در امر مســائل و مشــکات اقتصادی 
همچون سوءاســتفاده های مالی، بیشترین موارد مربوط به 
حوزه اجرایی کشــور اســت و باید امر به معروف و نهی از 
منکر در مسائل اقتصادی از همانجا شروع شود. به خصوص 
که اگر دستگاه های دولتی جوانب قانونی و شرعی در امور 
اقتصادی را رعایت کنند، مردم هم چه در مسائل اقتصادی 
و چه در مســائل اجتماعی بیش از پیش بر رعایت جوانب 

لازم، اهتمام خواهند داشت.

آیت الله سروش محلاتی:

 چه کسی گفته عکس روی سنگ قبر باید محجبه باشد؟!
گاهیفرهنگبرخوردهایطالبان،درایراننیزاستشماممیشود

همسر مصطفی تاجزاده خبر داد

تاجزاده دو هفته است روزه اعتراضی گرفته

عضو جامعه روحانیت مبارز: 

دولت امر به معروف و نهی از منکر در مسائل اقتصادی را از خود شروع کند

عزاداری شب عاشورا با حضور رهبر انقلاب
مراســم عزاداری شــب عاشورای حســینی علیه السام در حســینیه امام 
خمینی)ره( با حضور رهبر انقاب اسامی برگزار شد. در این مراسم، حجت الاسام 
والمسلمین صدیقی یاد خدا را مایه طمأنینه و آرامش قلب مؤمن دانست و گفت: 
بارزترین مصداق نفس مطمئنه که در قرآن کریم از آن یاد شــده اســت، وجود 
مقدس حضرت سیدالشــهداء علیه السام است. همچنین در این مراسم، آقای 

میثم مطیعی نیز به مقتل خوانی و مرثیه سرایی پرداخت.

توئیتر عربی رهبر انقلاب:
شمر امروز، نخست وزیرِ اسرائیل است

صفحه توئیتر عربی Khamenei.ir طی یادداشــتی به جنایات اخیر رژیم 
غاصب و کودک کش صهیونیستی در غزه واکنش نشان داد. به گزارش ایسنا، در 
توئیتر عربی Khamenei.ir آمده است: شمر امروز، نخست وزیرِ اسرائیل است. 
ما شمر را لعنت می کنیم، برای اینکه ریشه شمری عمل کردن را در دنیا بکنیم؛ 
ما یزید و عبیدالله را لعنت می کنیم، برای اینکه با حاکمیت یزیدی، حاکمیت ظلمِ 

به مؤمنین در دنیا مقابله کنیم.

پیام انجمن مدیران روزنامه هاي غیر دولتي 
در گرامیداشت روز خبرنگار 

آن کس که آگاه تر است مسئول تر است
گرامیداشت  مناســبت  به 
هفدهم مــرداد روز خبرنگار، 
روزنامه هاي  مدیــران  انجمن 
غیر دولتي پیامي منتشر کرد. 
متن این پیام بدین شرح است:

قلــم زدنت، قــدم زدن در 
سرزمین زیبای آرمان هاست و 
پرگشودن تا قاف. یادمان باشد 
برای رســیدن به قاف حقیقت 
آرمان ها باید سیمرغ شویم تا پرگشودنمان، رسیدن باشد.  و سام و درود خدا بر 
تمامی وقایع  نگارانی که حرمت قلم و آگاهی را پاس می دارند و خامه خویش را جز 
در مسیر حق و عدالت به کار نمی گیرند. سام و درود خداوند بر تمامی خبرنگاران 
شهید که قلم را ساح خویش و رسانه را سنگر دفاع از استقال و آزادی و مقابله 
با زرمندان و زورمندان بریده از انسانیت و قدرت های سلطه  گر جهانی قرار دادند 
و در این راه پرافتخار به لقاء محبوب رسیدند. خبرنگار باید بداند و می داند که آن 

کس که آگاه تر است مسئول تر است. 
مســئول در قبال ملت و کشــور، مســئول در قبال باورها و اعتقادات مردم، 
مســئول در قبال منافع ملی، مسئول در قبال تجاوز فکری و اندیشه  ای بیگانه  به 
مرزهای فرهنگی، مسئول در قبال اخاق جامعه، مسئول در قبال کژاندیشی و کژ 
رفتاری های اداره  کنندگان کشور، و این مسئولیت و مسئولیت ها نه تنها محدودیت 
نمی  آفریند، بلکه راه رســیدن به کمال را در ایــن حرفه مقدس برای او هموار و 
هموارتر می ســازد و خبرنگار به جایگاهی می رسد که جز رضایت حضرت دوست 

نمی بیند. روزتان گرامي خبرنگاران عزیز.

روحانی در دیدار با جمعی از وزرا و مدیران دولت های 
یازدهم و دوازدهم:

امام حسین )ع( به فکر دشمنانش بود
حجت الاسام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور سابق کشورمان گفت: 
دل های مردم با گذشــت حدود ۱۳9۰ سال همچنان مالامال از عشق به امام 
حســین )ع( است و برای شهادت ایشــان عزاداری می کنند. آن حضرت برای 
احیای اسام و انسانیت قیام کرد و امروز می بینیم عشق امام حسین )ع( فرای 
اســام است و حتی غیرمسلمانان نیز نام ایشان را گرامی می دارند. به گزارش 
جمــاران؛ روحانی در دیــدار با جمعی از وزرا و مدیــران دولت های یازدهم و 
دوازدهم در ۱۲ مرداد گفت: امام حسین )ع( بزرگمردی بود که به دشمنانش 

فکر می کرد و حتی لشکریان دشمن را سیراب کرد. 
وی اظهار داشــت: آن بزرگمرد تاریخ، دین پیامبر اســام را احیا کرد و به 
همه آزادگان بشریت حیات بخشید و تا امروز هم نام بلند او بر سر زبان هاست. 
طبق آیه شــریفه وَ رَفَعْنا لکََ ذِکْرَکَ، هــر کس برای خدا کار کند، خدا نام او 
را در تاریخ بلند نگه می دارد، ولو اینکه در مدت کوتاهی، تحت ظلم و ســتم و 
فشار و اهانت باشد اما خداوند در صحنه تاریخ پاسخ می دهد و جبران می کند.

سید حسن خمینی: 
اضمحلال ستم در مکتب پیامبر)ص( 
جز از مسیر سرخ عاشورا ممکن نیست

حجت الاسام و المسلمین سید حسن خمینی در پیامی با اشاره به جنایت 
اخیر رژیم صهیونیستی علیه مردم فلسطین نوشت: بی شک این اولین شقاوت 
و آخرین جنایت اســرائیلیان نبوده است، اما می تواند به همه یادأوری کند که 
اضمحال ستم در مکتب پیامبر)ص( و اهل بیت مکرمش)ع( جز از مسیر سرخ 
عاشــورا ممکن نیست. در پیام سید حســن خمینی آمده است: جنایات رژیم 
صهیونیستی در روزهایی که بیش از هر زمان دیگر با شهادت قرین است ما را 
بهتر به یاد این جمله امام خمینی می اندازد که می فرمود، »خون بر شمشیر 
پیروز اســت«.  و این فریاد سید الشــهدا را بیش تر در دلها زنده می کند که 
»إنیّ لَا أرَی المَوتَ إلّا سَــعادَةً وَ لَا الحَیاةَ مَعَ الظّالمِینَ إلّابرََماً«. خدای متعال 
به برادرانمان در جهاد اسامی پیروزی و نصرت عطا فرماید و شهیدانشان را با 

حسین بن علی)ع( محشور دارد.

رئیس قوه قضائیه:
رعایت تقوا در قوه قضائیه ضروری است

حجت الاســام والمسلمین »غامحسین محســنی اژه ای« طی پیامی روز 
حفاظت اطاعات قوه قضائیه را گرامی داشــت. در متن این پیام آمده اســت: 
نقش قوه قضائیه در تحقق عدالت و صیانت از سامت کل نظام، نقشی بی بدیل 
اســت؛ با عنایت به این مهم و توجه به اثرگذاری برجســته قاضی و مســوول 
قضایی عادل، کارآمد و پرهیزگار در عدالت گســتری، جایگاه حساس و خطیر 
مرکز حفاظت اطاعات قوه قضائیه در حراســت و محافظت از سامت قضات 
و کارکنان دســتگاه قضایی و پیشــگیری از آلودگی، نفوذ و انحراف مجموعه، 
بیشتر نمود می یابد. در این پیام تاکید شده است: بر این اساس، دستگاه حافظ 
و صیانت کننده از قضات نیز باید به مراتب از تقوا و وَرع بیشــتری محظوظ و 
بهره مند باشد؛ بر همین مبناست که اتخاذ رویکرد و نگاه ویژه به مرکز حفاظت 
اطاعــات قوه قضائیه، امری واجب و الزامی اســت. نیروهــا و عوامل حفاظت 
اطاعــات قوه قضائیه تاکنون ضمن تلفیق تدبیر و اقتدار و عطوفت، با رویکرد 
پیشگیرانه و طبیب گونه، خدمات ارزنده و مجاهدت های صادقانه و خالصانه ای 
در ایفای ماموریت های خطیر خود عرضه داشته اند و امید است با عنایات ویژه 
امام زمان )عج( و در پیروی از منویات رهبر معظم انقاب )مدظلّه العالی(، این 
خدمات و مجاهدت های مخلصانه اســتمرار یابد تا شــاهد کوچکترین لغزش 

فکری و فعلی در دستگاه قضایی نباشیم.

اخبار کوتاه

آزادی مطبوعات، عامل رشد
دموکراسی در جامعه

ادامه از صفحه 1
ما معتقدیم که دفاع از اســام، دفاع از تشیع و دفاع از جمهوری اسامی در 
گرو این حقیقت است که به نام دین، نظام و حکومتی را  پایه ریزی کنیم که در 
آن حقوق مردم و اندیشه های آنها محترم شمرده شود؛ نظامی که از حق حیات 
و حق مشارکت کسانی که حتی به مبانی اعتقادی آن نظام معتقد نیستند، دفاع 
کند. انقاب اسامی ما در صورتی باقی خواهد ماند که بتوانیم مخالف خود را  در 

درون نظام تحمل کنیم.
ممکن است که گفته شود آزادی، تنوع و برخورد اندیشه ها، امنیت جامعه را 
از بین می برد. به نظر من، این فرض درستی نیست. بلکه برعکس محدود کردن 
آزادی، امنیت را از بین می برد. آفت امنیت، محدود کردن آزادی است که تبدیل 
به انفجارهای اجتماعی می شــود. اگر بگذاریم که مخالفان مطالب و دیدگاه های 
خود را در چهارچوب قانون بیان کنند مقاومتها کاهش پیدا کرده و شــایعه در 

جامعه جایگاه خود را از دست می دهد.
*  مسئول سازمان معلمان گلستان

یادداشت


